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Pensionärsrådets sammanträde  
den 10 oktober 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Vakans PRO Farsta centrum 

  

Adjungerad  

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

  

Gäster  

Lars Bäck (V) §§ 1-2 nämndens ordförande 

Lars Jilmstad (M) §§ 1-2 nämndens vice ordförande 

 

Tjänstepersoner 

 

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Marie Ehrenbåge §§ 1-2 kultursamordnare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Rådet beslutade adjungera Lisbeth Andersson från PRO Farsta 

centrum till dagens sammanträde. Dagordningen godkändes. 

Protokollet justeras av ordföranden och vice ordföranden tisdag 

den 11 oktober.  

 

Protokollet från rådets sammanträde den 12 september 2016 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Dagens gäster: Stadsdelsnämndens presidium och 

förvaltningens kultursamordnare 

Rådet gästades av stadsdelsnämndens ordförande Lars Bäck (V) 

och vice ordförande Lars Jilmstad (M), och även av 

förvaltningens kultursamordnare Marie Ehrenbåge. Marie 

presenterade förvaltningens förslag till nya riktlinjer för 

nämndens föreningsbidrag. Förslaget är ännu inte slutgiltigt – 

idag och imorgon träffar Marie både pensionärsrådet, rådet för 

funktionshinderfrågor och Farsta ungdomsråd för att samla in 

synpunkter innan ett färdigt förslag presenteras vid nämndens 

sammanträde den 15 november. 

 

Ett syfte med översynen är att göra det lättare att anpassa bidraget 

till de mål och prioriteringar som fastställs av kommunfullmäktige i 

stadens budget. Riktlinjerna föreslås därför kompletteras med 

anvisningar som formuleras av förvaltningen och kan förändras 

över tid så att de stämmer överens med fullmäktiges och nämndens 

beslutade prioriteringar. 

 

Ett annat syfte är att tydliggöra skillnaden mellan verksamhets- 

och aktivitetsbidrag. Med nuvarande utformning är det inte alltid 

tydligt för föreningar om de ska söka den ena formen av bidrag 

eller den andra, eller båda. Nu föreslås att verksamhetsbidrag och 

aktivitetsbidrag slås samman till en ny form av verksamhetsstöd, 

som inte enbart utgår från antalet medlemmar utan väger samman 

medlemsantalet och hur många invånare i Farsta som får gott av 

föreningens verksamhet. 
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En ny form av aktivitetsstöd föreslås för att stötta ideellt 

engagemang för nya demokratiska former som vänder sig till nya 

målgrupper, projekt som får människor att mötas över gränser. 

Detta stöd utgår från fullmäktiges och nämndens för tillfället 

prioriterade områden och kan alltså skifta fokus över tid. 

 

Ytterligare ett syfte är att ha tydligare bedömningskriterier. 

Bedömningarna kommer också att göras av flera tjänstepersoner, 

med kunskap inom olika verksamhetsområden. 

 

Kulturbidraget kvarstår oförändrat. Alla tre formerna av bidrag 

kallas fortsättningsvis stöd. Istället för att nämnden beslutar om 

hur stödet ska fördelas, utifrån de ansökningar som lämnas in, 

föreslås förvaltningschefen få mandat att fatta det beslutet. Det 

innebär kortare handläggningstid än om beslutet är ett 

nämndärende. Sista dag för ansökan kan då senareläggas från den 

15 december till den 15 januari, och samtidigt kan föreningarna 

få besked tidigare om de beviljas stöd eller inte. 

 

Rådets ordförande Gunnar Sandell frågade om det finns något 

förslag om hur mycket pengar som ska avsättas för stödet i 

nämndens budget. Han undrade även om förslaget omfattar 

lokaler, vilket är den stora frågan för föreningarna. Marie svarade 

nekande på båda frågorna. Lokalstöd ingår inte, och stödets 

storlek har varit samma under ett antal år, totalt 500 000 kronor. 

Nästa års belopp fastställs när nämnden fattar sitt beslut om 

verksamhetsplan för 2017.  

 

Rådet poängterade återigen att verksamhetslokaler är viktiga för 

föreningarna. Det initiativ som har presenterats av skolborgar-

rådet Olle Burell, att minst en skola per stadsdelsområde ska 

öppnas för föreningsverksamhet kvällstid, är därför välkommet. 

Förslaget är en del av det budgetförslag som finansborgarrådet 

kommer att presentera nu på onsdag. 

 

Förslaget till nya riktlinjer är enligt rådet ett steg i rätt riktning. 

Det är också bra – som kultursamordnaren aviserade – att 

förvaltningen kommer att göra en uppföljning för att se hur det 
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fungerar i praktiken. 

 

Rådet tackade Marie Ehrenbåge, övergick till ett samtal med 

nämndens presidium och tog upp kravet på en boulehall, gärna i 

Farsta sim- och idrottshall, planerna för Gubbängsfältet och det 

faktum att äldre helt lyser med sin frånvaro i Hållbarhets-

kommissionens rapporter. Även mattcurling togs upp som ett 

krav. Utövande förutsätter att mattor om 2 x 3 meter kan förvaras 

hoprullade i de lokaler som används. Idrottsförvaltningen har 

svarat att detta inte är möjligt att ordna, något som rådet inte 

accepterar. Eftersom idrottsborgarrådet Emilia Bjuggren sagt sig 

inte ha möjlighet att tacka ja till rådets inbjudan att delta vid ett 

kommande sammanträde lovade Lars Bäck att istället föra rådets 

ståndpunkter vidare till Stadshuset. När det gäller Gubbängsfältet 

verkar stadsbyggnadskontoret arbeta vidare utifrån de synpunkter 

som kom fram under remissrundan. 

 

På rådets kritik mot nämnden att man inte ser mycket resultat i 

nämnden av de synpunkter rådet för fram bad Lars Jilmstad om 

konkreta exempel på sådant som nämnden inte har hörsammat. 

Rådet lovade återkomma med exempel, och även att framöver 

vara tydligare i sina kommentarer och förslag. 

 

En del missförstånd kring stadens rutiner för uppföljning av 

budget reddes ut – förvaltning och nämnd kan inte i 

tertialrapporterna ta upp synpunkter och förslag från rådet i 

frågor som ännu inte har beslutats av fullmäktige och därför inte 

omfattas av budgetuppföljningen. Den föreslagna mellanboende-

formen för seniorer är en sådan fråga. 

 

Rådet tog även upp dålig snöröjning på trottoarer och försämrad 

kollektivtrafik, och undrade i vad mån nämnden har möjlighet att 

påverka sådant som ligger utanför de ansvarsområden som 

fullmäktige har fastställt för nämnden. Både Bäck och Jilmstad 

konstaterade att möjligheten att påverka är mycket begränsad, 

även om det någon gång har inträffat att nämnden har vänt sig till 

kommunstyrelsen för att kräva bättre snöröjning i 

stadsdelsområdet. Lars Jilmstad beskrev hur hans parti tagit upp 
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bristande kollektivtrafik med trafiklandstingsrådet Tamsons. 

 

Rådet undrade om Bäck och Jilmstad anser att webbsändningarna 

av nämndens sammanträden ska fortsätta. Rådet har tidigare 

uttalat att de bör upphöra eftersom de kostar mycket i relation till 

det fåtal som använder tjänsten. Lars Jilmstad svarade att 

sändningarna infördes under alliansens tid men att han nu anser 

att de bör upphöra, av samma anledning som rådet och eftersom 

det kan vara svårt att följa vad som sägs om man inte har både 

tjänsteutlåtandena och partiernas yrkanden tillhands medan man 

tittar. Lars Bäck pekade på det uppdrag förvaltningen har fått att 

marknadsföra sändningarna mer. Han och de rödgröna partierna 

vill invänta resultatet av det innan de tar ställning. 

 

Rådet och presidiet tackade varandra för ett givande samtal. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 20 oktober 

Ärende nr 4: Konkreta åtgärder för balans i ekonomin inom 

äldreomsorgen. Svar på skrivelse från M och L 

Rådet är fundersamt över de mycket strikta och stela fördelnings-

nycklarna som styr resursfördelningen till stadsdelsnämnderna. 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade att stadens centrala 

förvaltning just nu ser över inkomstvariabeln och att den 

översynen troligen kommer att gynna Farsta. Systemet behöver 

vara reglerat så att stadsdelsnämnderna själva inte kan påverka 

variablerna.  

 

Ärende nr 5: Utökat alkoholförbud vid Farsta centrum. 

Framställan till kommunfullmäktige 

Rådet ansåg att förvaltningens förslag är bra. 

 

Ärende nr 6: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Veckobo 

Rådet tyckte att det börjar gå åt rätt håll med uppföljningarna, att 

de friare minnesanteckningarna från avtalsuppföljningen är 

väldigt intressanta – de säger betydligt mer och ger en helt annan 

bild av verksamheten än de hårt reglerade formulär från 

äldreförvaltningen som styr verksamhetsuppföljningarna. 
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Ärende nr 7: Medborgarbudget 2: Aktivitetsparken Måsen i 

Fagersjö 

Rådet var positivit till förslaget. 

 

Ärende nr 8: Former för kontaktpolitiker 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade att omstruktureringen 

av Edö vård- och omsorgsboende rullar på och att rådet kommer att 

få mer information om det av avdelningschef Jonas Wilhelmsson 

vid nästa sammanträde, som hålls på Edö. 

 

Broddar kommer även i år att delas ut gratis till alla över 75 år 

som har beviljats larm eller hemtjänst. 

 

§ 5  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

Vid rådets nästa sammanträde kommer förvaltningen att 

presentera sitt förslag till verksamhetsplan 2017, de delar som 

gäller äldreomsorgen. Rådet diskuterar då också vilka synpunkter 

rådet ska framföra vid stadsdelsnämndens VP-dag den 18 

november, och vilka som ska företräda rådet den dagen. 

 

Förvaltningens demokratisamordnare Beatriçe Hasani kommer 

att delta vid rådets sammanträde den 5 december för att berätta 

om demokrativeckan som arrangeras den 6-10 februari 2017. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Bror Palmäng efterlyste polisens inbrottsstatistik. Förvaltningen 

lovade undersöka och återkomma. 

 

§ 7  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 


